

បញ្ឈប់គម្រោងសាងសង់ទំនប់វារីអគ្គិសនីជាយអាវ៉ែងនៅកម្ពុជា!

ញត្តិ

សូមចូលរួមជាមួយពួកយើង ដើម្បីឲ្យក្រុមហ៊ុន China Guodian Corporation លុបចោលនូវគម្រោងសាងសង់ទំនប់វារីអគ្គិសនីជាយអាវ៉ែង ដែលមានទីតាំងស្ថិតនៅជ្រលងស្ទឹងអាវ៉ែង ភាគនិរតីនៃប្រទេសកម្ពុជា។ ទោះបីជាគម្រោងនេះបង្កើតថាមពលរហូតដល់ ១០៨ មេហ្គាវ៉ាត់ក៏ដោយក៏វាបង្កើតផលវិបាកច្រើនជាងផលចំណេញសម្រាប់ប្រទេសជាតិ។

ផលវិបាកនៃគម្រោងនេះមានដូចខាងក្រោម៖

- បាត់បង់នូវតំបន់ដែលសំបូរទៅដោយជីវៈចម្រុះដ៏សំខាន់បំផុត នៅប្រទេសកម្ពុជា ដែលមានសត្វជាង ២៧៧ប្រភេទ ក្នុងនោះ ៣១ប្រភេទជាសត្វកម្រ។ សត្វកម្រមួយចំនួនទាំងនោះមានដូចជា ខ្លាពពក ដំរី ក្រពើភ្នំ ត្រីនាគ និងទាព្រៃស្លាបស។
- ផ្ទៃដីប្រមាណពី ១០ ០០០ ទៅ ២០ ០០០ហិកតា ត្រូវបានជន់លិច រាប់បញ្ចូលទាំង ព្រៃការពារភ្នំក្រវាញភាគកណ្តាល។
- បើកឱកាសឲ្យមានការកាប់បំផ្លាញ ព្រៃឈើទ្រង់ទ្រាយធំខុសច្បាប់បន្ថែមទៀត ដែលបានកើតមានឡើងរួចមកហើយ នៅក្បែរតំបន់ទំនប់វារីអគ្គិសនី ដែលស្ថិតនៅក្នុងជួរភ្នំក្រវាញ។
- ការបង្ខំអោយជនជាតិខ្មែរដើមជិត ១ ០០០នាក់ចាកចេញពីដីបុព្វបុរសរបស់ពួកគេ ជាទឹកនៃដីដែលពួកគេបានអាស្រ័យទៅលើផល និងអនុផលព្រៃឈើដ៏សំបូរបែបនៅក្នុងតំបន់នោះ និងប្រើប្រាស់ធនធានធម្មជាតិដោយមាននិរន្តរភាព។ ទីតាំងថ្មីដែលពួកគេនឹងត្រូវបញ្ជូនទៅរស់នៅនោះ គឺស្ថិតនៅចម្ងុះដីព្រៃ និងជាតំបន់ដែលមិនអាចធ្វើស្រែបាន។

គេរំពឹងថាក្រុមហ៊ុន China Guodian Corporation នឹងចុះហត្ថលេខាលើកិច្ចព្រមព្រៀងសាងសង់ទំនប់វារីអគ្គិសនីជាយអាវ៉ែងក្នុងពេលខាងមុខនេះ។ ដូច្នេះ ដើម្បីការពារ និងអភិរក្សជ្រលងអាវ៉ែង សូមចូលរួមជាមួយពួកយើងដើម្បីប្រាប់ទៅដល់ក្រុមហ៊ុនថា ក្នុងនាមជាក្រុមហ៊ុនមួយដែលមានកេរ្តិ៍ឈ្មោះ និងការទទួលខុសត្រូវក្នុងសង្គម មិនត្រូវសាងសង់ទំនប់វារីអគ្គិសនីនៅក្នុងតំបន់ដែលសំបូរទៅដោយ ជីវចម្រុះ និងសម្បត្តិបេតិកភ័ណ្ឌវប្បធម៌នោះទេ។

ក្រឹត្យ

ជូនចំពោះ

លោក **Zhu Yongpeng** នាយកប្រតិបត្តិ និងជាប្រធានក្រុមហ៊ុន **China Guodian Corporation**

ជ្រលងស្ទឹងអាវ៉ែង ដែលស្ថិតក្នុងតំបន់ភ្នំក្រវាញភាគនិរតីនៃប្រទេសកម្ពុជា ត្រូវបានគេស្គាល់ថាជាតំបន់ដែលសំបូរជីវៈចម្រុះច្រើនជាងគេនៅអាស៊ីអាគ្នេយ៍ ។ តំបន់នេះជាជម្រកសត្វព្រៃជាច្រើនប្រភេទ រួមទាំងសត្វកម្រដែលជិតផុតពូជ និងសត្វដែលកំពុងរងការគំរាមកំហែង ដូចជាខ្លាពពក ជំរី ក្រពើភ្នំ ត្រីនាគ និងទាព្រៃស្លាបស។

គម្រោងទំនប់វារីអគ្គិសនីដោយអាវ៉ែង ដែលត្រូវបានស្នើសាងសង់ដោយ ក្រុមហ៊ុន China Guodian Corporation នឹងចូលរួមចំណែកធ្វើឲ្យបាត់បង់ព្រៃការពារភ្នំក្រវាញភាគកណ្តាល និងពូជសត្វងាយរងគ្រោះដែលរស់នៅទីនោះ។ អាងស្តុកទឹកប្រមាណពី ១០ ០០០ ទៅ ២០ ០០០ហិចតា នឹងធ្វើឲ្យតំបន់នោះរងនូវការកាប់បំផ្លាញព្រៃឈើ និងសត្វព្រៃខុសច្បាប់។ គម្រោងនេះក៏គំរាមកំហែងទៅដល់វប្បធម៌ ប្រពៃណី និងការរស់នៅរបស់ជនជាតិខ្មែរដើម រាប់រយនាក់ ដែលពឹងផ្អែកទៅលើស្ទឹងអាវ៉ែង និងព្រៃឈើដែលនៅជុំវិញតំបន់នោះអស់រយៈពេលជាង៤០០ឆ្នាំមកហើយ។ វិធានការកាត់បន្ថយផលប៉ះពាល់ មិនអាចធានាថាជាដំណោះស្រាយមានប្រសិទ្ធភាពនោះទេ ដោយសារតែផលប៉ះពាល់នៃគម្រោងជាច្រើន មិនអាចកែប្រែឲ្យដូចសភាពដើមវិញបានឡើយ។ លើសពីនេះទៅទៀត ប្រជាពលរដ្ឋប្រមាណ ១០០០នាក់ ត្រូវបានស្នើឲ្យផ្លាស់ប្តូរទីលំនៅដែលផ្ទុយនឹងឆន្ទៈរបស់ពួកគេ ទៅរស់នៅក្នុងតំបន់ជំរីព្រៃដើរជាច្រើន និងជាតំបន់ដែលមិនសមស្រប។

ចាប់តាំងពីឆ្នាំ២០០៨ ប្រជាជនទាំងនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា និងនៅជុំវិញពិភពលោករាប់ពាន់នាក់ បានដាក់ពាក្យ និងលិខិតជាច្រើន ជូនរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ដោយស្នើឲ្យលុបចោលគម្រោងសាងសង់ទំនប់វារីអគ្គិសនីនេះ ដោយសារក្តីកង្វល់ចំពោះផលប៉ះពាល់ដល់ប្រព័ន្ធអេកូឡូស៊ី និងសម្បត្តិបេតិកភ័ណ្ឌវប្បធម៌។ ក្រុមហ៊ុនទីមួយដែលគ្រោងនឹងសាងសង់គម្រោងនេះ មានឈ្មោះថា ក្រុមហ៊ុន China Southern Power Grid បានបញ្ឈប់ការអនុវត្តគម្រោង ដោយសារហេតុផលប៉ះពាល់បរិស្ថាន។ បញ្ហាហិរញ្ញវត្ថុពាក់ព័ន្ធនឹងលទ្ធភាពគម្រោងនេះ ដែលត្រូវបានកត់សំគាល់ដោយ JICA នៅក្នុងផែនការមេនៃវិស័យថាមពលវារីអគ្គិសនី សម្រាប់កម្ពុជា បានឲ្យដឹងថា តម្លៃអគ្គិសនីនៃគម្រោងនេះមានតម្លៃខ្ពស់ បើប្រៀបធៀបទៅនឹងគម្រោងវារីអគ្គិសនីដទៃទៀតនៅក្នុងប្រទេស។

យើងសូមជំរុញឲ្យក្រុមហ៊ុន China Guodian Corporation លុបចោលនូវគម្រោងនេះ ដែលគ្រោងនឹងសាងសង់នៅជាយអាវ៉ែង ដោយសារតែការប្រថុយប្រថានក្នុងការខាតបង់ហិរញ្ញវត្ថុ និងកេរ្តិ៍ឈ្មោះរបស់ក្រុមហ៊ុន ពាក់ព័ន្ធនឹងការធ្វើឲ្យខូចបរិស្ថាននិងសង្គមយ៉ាងធ្ងន់ធ្ងរ។

ក្នុងនាមជាក្រុមហ៊ុនរបស់រដ្ឋ ដែលបានប្តេជ្ញាពង្រឹងកិច្ចការពារបរិស្ថាន ដូចដែលបាន កំណត់នៅក្នុងរបាយការណ៍ទំនួលខុសត្រូវចំពោះសង្គមនៃក្រុមហ៊ុន China Guodian Corporation និងត្រូវប្រកាន់ខ្ជាប់នូវគោលការណ៍ណែនាំ សម្រាប់ការការពារបរិស្ថានក្នុងការវិនិយោគ និងសារជីវកម្មបរទេស (Guidelines for Environmental Protection in Foreign Investment and Corporation)។

យើងខ្ញុំសង្ឃឹមថា លោកប្រធាននឹងធ្វើការពិចារណាដោយយកចិត្តទុកដាក់ ចំពោះសេចក្តីអំពាវនាវនេះ ដោយហេតុថាជ្រលងអាវ៉ែងគឺជាមរតកដ៏មានតម្លៃ និងមិនគួរត្រូវបានបំផ្លាញនោះទេ។

យើងខ្ញុំសូមថ្លែងអំណរគុណយ៉ាងជ្រាលជ្រៅ ចំពោះការយកចិត្តទុកដាក់ទៅលើបញ្ហាដ៏សំខាន់នេះ។

ចម្លងជូន:

- ក្រុមហ៊ុន Guangxi Subsidiaries
- ក្រុមប្រឹក្សារដ្ឋនៃសាធារណៈរដ្ឋប្រជាមានិតចិន
- ស្ថានទូតចិនប្រចាំនៅកម្ពុជា
- ផ្សារមូលបត្រ Shanghai Stock Exchange